
Parlament České republiky 

POSLANECKÁ SNĚMOVNA 

 2003 
4. volební období 

 

výbor pro veřejnou správu, regionální rozvoj a životní prostředí 
_____________________________________________________________________ 

PODVÝBOR PRO HOSPODAŘENÍ  

SE SUROVINAMI A ODPADY  

Z á p i s  
 
 

z 5. schůze, která se konala 

 ve středu, dne 24. září 2003  

od 8,00 hodin 
 

v budově Poslanecké sněmovny 

  místnost B 211  
_____________________________________________________________________________________ 

Schůzi řídila: Jitka Gruntová - předseda podvýboru 

Přítomni: dle prezenční listiny 

 

 

Program: 

1) Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 185/2001 Sb., o odpadech a o změně 

některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, sněmovní tisk 357. 

Předkladatel: Ministerstvo ţivotního prostředí 

Zpravodaj: Ing. Iva Šedivá, poslankyně PSP ČR 

 

2) Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 477/2001 Sb., o obalech a o změně 

některých dalších zákonů (zákon o obalech), sněmovní tisk 358. 

Předkladatel: Ministerstvo ţivotního prostředí 

Zpravodaj: Ing. Rudolf Tomíček, poslanec PSP ČR 

 

3) Různé. 

  

 

Gruntová: Zahájení jednání. 

 

Petrţílek: Předkladatelská zpráva. Návrh zákona upravuje především problematiku vozidel 

s ukončenou ţivotností – nakládání s autovraky. Novelou se zavádí vybírání poplatků za 

dováţená a pouţitá vozidla podle úrovně emisí ve výfukových plynech. Poplatky by měli být 

placeny do SFŢP na zvláštní účet. Příjemci těchto prostředků by vedle podnikatelských subjektů 

měli být i obce. 

 

 

 



 

Šedivá: Zpravodajská zpráva. Je nutné upravit situaci týkající se autovraků - velký dovoz, řešení 

této problematiky stojí hodně finančních prostředků. Je třeba se zaměřit na to, aby byl ze strany 

zákonodárců vyjádřen negativní postoj, který by byl vyjádřen poplatky. Problém uplatňování 

programu odpadového hospodářství - vymahatelnost investic. Zpracovatelé - §38 - existují 

výhrady, jakým způsobem je tento problém řešen v zákoně. Bylo by dobré řešit tyto věci 

samostatnou právní úpravou. S kolegou Tomíčkem (zpravodaj zákona o obalech, který se 

zákonem o odpadech úzce souvisí) jsme se zúčastnili jednání s p. náměstkyní Jiráskovou, která 

tento nápad potvrdila. Bylo by dobré, aby projednávání tohoto zákona bylo zařazeno na 

prosincovou schůzi a na výboru by se to k projednání dostalo koncem listopadu.  

 

Petrţílek:  Pokud by se měl připravit zvláštní tisk (nový zákon), o kterém jste jednali s paní 

náměstkyní, tak tento návrh lze projednat samostatně - samostatný legislativní proces.  

 

Tomíček: S kým máme vlastně jednat? Tři měsíce jednáme s jedním náměstkem a potom přijde 

druhý a říká, ţe je vše špatně? Opravdu nevím, s kým máme tedy jednat. Máme dohodnuty 

termíny schůzek, teď nám bylo řečeno, ţe se musí tento zákon projednat nyní. Zákon o obalech 

a odpadech spolu souvisí. 

 

Gruntová: Četla jsem zápis, který byl pořízen z jednání s paní náměstkyní Jiráskovou a 

předpokládala jsem, ţe se tento zákon bude projednávat aţ v prosinci. 

 

Petrţílek: Organizační řád ministerstva přesně určuje, kdo z náměstků se má jakou 

problematikou zabývat. Odpady patří do mé kompetence.  

 

Šedivá: Z naší strany jsme udělali maximum. Je potřeba se domluvit na dalším postupu. 

 

Grutnová: Bylo by dobré, kdyby to šlo aţ na prosincovou schůzi. 

 

Tomíček: Pan poslanec Kuţvart připravuje seminář k tomuto zákonu aţ na 8. října. Nenašel jsem 

zatím ţádný problém, který by bránil tomu, abychom tento návrh projednávali aţ v prosinci. 

Řešení zpětného odběru odpadů. Problematika zpětného odběru obalů. Navrhoval bych pracovní 

schůzku, kde by se sešlo více odborníků.  

 

Gruntová: Schůzka by mohla být v druhé polovině října. 

 

Tomíček: Mohlo by to být v návaznosti na seminář – buď 8. nebo 9. října. 

 

Petrţílek: Připravujeme novelu, která se týká elektrošrotu – účinnost za dva roky. Autovraky – 

účinnost při vstupu do EU.  

 

Gruntová: Měli bychom přerušit projednávání v obecné rozpravě. Navrhovala bych schůzku 

ještě 8. října. Druhým bodem je zákon o obalech. 

 

Petrţílek: Předkladatelská zpráva. Cílem novely je odstranění dílčích nedostatků - souvztaţnost 

s EU. Hlavní změnou je novelizace samostatné definice obalu, která způsobuje největší 

nejednotnost výkladu v tom co je a co není obalem a přitom dochází k výkladu, které jsou 

v rozporu s účelem zákona. Podnikatelé, kteří uvedou během roku do oběhu malé mnoţství 

obalů získají výjimku (300 kg za kalendářní rok) - niţší nebo ţádné poplatky. Úprava 

kompetencí celních orgánů – zjednodušení odbavování zboţí na celnicích. 



  

Tomíček: Zpravodajská zpráva. Návrh je posunem vpřed. Definice obalu – nyní bude určovat 

MŢP.  

 

Petrţílek:  Problematika týkající se rozhodování mezi MPO a MŢP.  

 

Gruntová: Ptám se zpravodaje, jakým způsobem budeme postupovat v projednávání tohoto tisku. 

Navrhuji přerušení v obecné rozpravě. Končím dnešní jednání a děkuji za účast. 

 

 

 

 

 

 

Ukončení podvýboru ve 8,50 hodin. 

 

 

 

 

 

Zapsala: Petra Číţkovská 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Rudolf T o m í č e k v.r.             Jitka G r u n t o v á  v.r. 

            ověřovatel              předseda podvýboru 

 

 

 

 


